
országgyűlési képviselő
Írásbeli választ igénylő kérdés

Kövér László,

az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok
benyújtani

Kásler Miklós emberi erőforrás miniszternek

,,Teljesíti vagy sem a CEU a törvényben foglalt feltételeket""

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr!

A nemzeti felsőoktatásról szóló 2011. évi CCN. törvény módosításáról szóló 2017. évi XXV.
törvény új feltételeket szabott a külföldi felsőoktatási intézmények további működéséhez, többek
közt azt, hogy az intézmény a székhelye szerinti orsz.ágban működő, és ott ténylegesen
felsőoktatási képzést folytató államilag elismert felsőoktatási intézménynek minősüljön.

A Central European University (CEU) 2017. szeptember 8-án egyetértési megállapodást írt
alá közös program indításáról a Bard College-dzsal, egy New York Állam Oktatási
Minisztériumánál bejegyzett felsőoktatási intézménnyel. A CEU és a Bard College közös
programját New York Állam Oktatási Minisztériuma regisztrálta, azt ezt megerősítő levelet a
CEU 2018 júniusában hozta nyilvánosságra1• Egyébiránt mind a Bard, mind a CEU New
York Állami Oktatási Minisztérium Régenseinek Tanácsa által lett bejegyezve, amely a
legmagasabb szintű oktatási hatóság New York Államban. A törvényben előírt feltételnek

1 https://www.ceu.edu/article/2017-10-17/ceu-megfelel-lex-ceu-kovetelmenyeinek 



való megfelelés jelenleg Magyarország Oktatási Hivatalának jóváhagyására vár, miközben ez
év végével lejár a törvényben megadott határidő.

Kérdésem az, hogy megvizsgálta-e az Oktatási Hivatal a CEU által a törvényi feltételek
teljesítésére vonatkozóan beterjesztett igazolásokat, és ha igen, milyen eredményre jutott? Ha
még folyik a vizsgálat, pontosan mikor várható döntés az ügyben? Amennyiben nem vizsgálja
a Hivatal a feltételek teljesülését, ennek mi az oka, és mikor, milyen szempontok alapján
tervezi a Kormány elbírálni, hogy a CEU amerikai képzése megfelel-e a törvényi
előírásoknak?

Kérem, válaszoljon arra a kérdésre is, hogy az intézmény és az ott dolgozó, tanuló több száz
ember időhúzással való bizonytalanságban tartása, a jövő évben indítandó képzésére történő
toborzás ellehetetlenítése pontosan kinek szolgálja az érdekét?

Várom válaszát!
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